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1. Sammanträdets öppnande 
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Ordförande Jan Delvert öppnade sammanträdet och hälsade 

alla välkomna. 

 

2. Godkännande av föredragningslista 

Rådet godkände föredragningslistan. 

 

3. Val av protokolljusterare och tid för justering av 

protokollet 

Carina Björklund utsågs att jämte ordförande Jan Delvert 

justera protokollet. Protokollet justeras elektroniskt senast 

den 22 februari. 

 

4. Godkännande av rådets protokoll 2018-01-09 

Jan Delvert har inkommit med protokolljustering av 

föregående protokoll. Justerad text sätts i slutet av detta 

protokoll. 

Rådets beslut 

Rådet beslutade att justera protokollet enligt förslag samt att 

lägga det anmälde protokollet till handlingarna. 

 

5. Uppföljning VB 2017 

Rådet gick igenom verksamhetsberättelsen. Elisabeth 

Aguado har noterat att man i VB 2017 uppgivit att flera mål 

endast har uppnåtts delvis. Rådet tycker att det är verkar mer 

realistiskt och att det kan leda till nytänk.  

Rådet fick kortfattad information om hur mål och 

indikatorer kan ställas och att målsättningen kan variera 

mellan stadsdelsnämnder. 

 

6. Uppföljning VP 2018 

Rådet gick igenom VP. Jan Delvert tycker att det är positivt 

att stadsdelen har tagit till sig funktionsnedsättningsfrågor i 

mål och indikatorer.  

Rådet diskuterade om uppföljning av mål och indikatorer i 

T1 och T2. Dessa kommer senare att redovisas på rådet. 

 

7. Information från stadsdelsförvaltningen 

Jan Rönnberg informerade om brukarstyrd brukarrevision 

inom socialpsykiatrin. Tidigare har vi haft det inom 

missbruk med goda resultat. Familjeenheten har utvecklat 

verksamheten i samverkan med föreningen Maskrosbarn. 

 

Förvaltningen har fått en ny chef inom 

försörjningsstödsenheten: Susana Lamartine. 
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Christina Pettersson berättade att brukarundersökningarna 

ska revideras och under året kommer gruppboenden att börja 

med PictoStat-baserade enkäter i ett led att nå fler med en 

anpassad och kompletterande kommunikation för 

målgruppen. 

 

 

8. Remisser och skrivelser till nämnden 

 

a. Remiss Strategi för upphandling av 

larm/trygghetsskapande teknik till vård- och 

omsorgsboenden 

Rådet har tagit del av handlingarna. 

 

b. Remiss angående motion om fler citybad 

Rådet gick igenom förslag på synpunkter och förslag 

till ansvarig handläggare.  

Rådets beslut 

Rådet beslutade att godta Anders Carlssons text som 

svar på remiss. 

Christina Pettersson (sekreterare) har vidarebefordrat 

text till ansvarig handläggare. 

 

c. Remiss angående Stockholms stads program för 

alkohol-, narkotika-, doping och tobakspolitiken 

2018-2021 

Rådet gick igenom förslag på synpunkter och förslag 

till ansvarig handläggare. Jan Rönnberg beskrev 

kommuns arbete med ANDT och samverkan med 

andra huvudmän. 

Rådets beslut 

Rådet beslutade att godta Elisabeths Aguados förslag 

på synpunkter till remissvaret. Texten har bilagts 

förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

d. Motion angående snöröjning 

Anders Carlsson har på rådets uppdrag tagit rådets 

förslag om att tillsätta en särskild snöröjningsgrupp 

på trafikkontoret vidare till trafikkontorets råd för 

funktionhindersfrågor, där han också är ledamot i. 

Avdelningschefen Ted Ell har svarat att 

trafikkontoret har huvudansvaret för snöröjningen i 

staden och att all snöröjning sker via upphandlade 

entreprenörer. Kontoret arbetar med att ställa krav i 

upphandlingarna. På förekommen fråga svarar Ted 
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Ell att cykelbanor kan snöröjas med sopsaltning men 

inte trottoarer och att det därför kan upplevas som att 

det är fint plogat på cykelbanor men inte trottoarer. 

Trafikkontoret arbetar fortlöpande mad ett ta tillvara 

på erfarenheter, leta nya snöröjningsmetoder samt 

utveckla kraven i upphandlingarna. 

 

e. Idrottspolitiska programmet 

Elisabeth Aguado redovisade följande synpunkter: 

 ”En av idrottsförvaltningens prioriterade grupper är personer från 

7 år med funktionsnedsättningar. Det föreslås att de ska få 

möjlighet att börja idrotta/motionera. 

I förslaget pekar man på flera studier som visat att barn, ungdomar 

och vuxna med funktionsnedsättning är mindre aktiva än personer 

utan funktionsnedsättning. I Stockholms Stad vill man skapa 

idrottsmöjligheter-och verksamheter framförallt för personer med 

intellektuell funktionsnedsättning samt för barn och ungdomar med 

neuropsykiatrisk funktionsnedsättning. De kan behöva extra 

insatser som att vara i en mindre grupp, stöd av en coach osv. 

Tillägg; Personer med långvarig och allvarlig psykisk sjukdom 

skulle också behöva extra insatser som att vara i en mindre grupp, 

stöd av en coach. Många skulle också ha behov av en ledsagare för 

att överhuvudtaget komma iväg till en idrottsaktivitet." 

 

Rådets beslut 

Rådet beslutade att godta Elisabeth Aguados förslag.  

Christina Pettersson (sekreterare) vidarebefordrar rådets åsikter och 

synpunkter till ansvarig handläggare.  

 

 

9. Inslag i Östermalmstidningen 

Rådet har sammanställt en text som de önskar ska publiceras 

i Östermalmsnytt. Förvaltningen har lyft frågan med 

kommunikatörerna och Christina Pettersson kommer att 

mejla Jan Delvert kontaktuppgifter till 

stadsdelsförvaltningens kommunikatörer för fortsatt kontakt. 

 

10. Angående tillgängligheten till förvaltningens lokaler 

Rådet tog upp tillgängligheten i stadsdelsförvaltningens 

lokaler. Anledningen är att hc-hiss och dörröppnare inte 

fungerar tillfredsställande. Rådet har tagit del av att 

förvaltningens kontrakt med hyresvärden omförhandlas 

inom något år.  

Förvaltningens representanter har ingen information i 

ärendet. 
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Framgent bistår sekreteraren vid behov om det är något fel 

med hissen/ dörröppnarna samt följer upp felanmälningarna.  

 

11. Bevakningslistan 

Ordförande Jan Delvert och rådet gick igenom 

bevakningslistan. 

Rådets beslut 

Rådet beslutade följande: 

 

Beh Ärende Åtgärd  Ansvarig 

9 jan Gångstråken 

Karlavägen och 

Valhallavägen  

Ta frågan 

vidare med 

Therese Rosén  

Förvaltningen 

bjuder in den 

24 maj 

 

20 

feb 

Avfasningar i 

trottoarer vid 

gatuarbeten och 

byggen 

 

Ta frågan 

vidare med 

Therese Rosén 

Förvaltningen 

bjuder in den 

24 maj 

20 

feb 

Hissdörr på 

gångbron 

Förvaltningen 

går vidare med 

frågan och 

återkopplar 

 

Förvaltningen 

9 jan Kartläggning 

över arbetsplatser 

för fh 

Ingår som 

aktivitet i VP 

(feriearbeten 

för ungdomar)  

 

Förvaltningen 

9 jan Tillgänglighet i 

Frihamnsområdet 

 

Anita 

återkopplar 

vid åtgärd 

Anita 

Runesved 

20 

feb 

Bjuda in Pia 

Ehnhage till råd 

och presidium 

 

Besluta när 

och agenda på 

rådet. Bjuda in 

till hösten. 

 

Förvaltning 

och råd 

9 jan Synpunkter 

snöröjning 

 

Klart  Andres 

Carlsson 

9 jan Bjuda in Kerstin 

Engström 

Klart  

9 jan Bjuda in Said 

Kanni ang 

frångänglighet 

Pågående Förvaltningen 

har bokat in 

till 27 mars. 
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20 

feb 

Bjuda in Therese 

Rosén fr 

parkförvaltningen 

Pågående Förvaltningen 

har bokat in 

24 maj 

9 jan Bjuda in presidiet Pågående Presidiet är 

inbjudet till 

27 mars 

20 

feb 

Artikel till 

Östermalmsnytt 

 

Pågående/ 

klart 

Jan Delvert 

20 

feb 

Felanmälan dörr 

till entré och hiss 

 

Pågående Förvaltningen 

27 

mars 

Möte med 

pensionärsrådet 2 

maj 

Besluta möte 

27 mars 

FH-rådet 

 

 

12. Kontaktlistan för FH-rådets medlemmar 

Rådet gick igenom utskickad reviderad lista och lade listan 

till handlingarna. 

 

13. Tider för FH-rådets möten 2018 

Christina informerade att datum för rådens tider sätts utifrån 

nämndens arbete och processer och att dessa därför är svåra 

att ändra på. Rådet diskuterade att rådets mötestider tidigare 

har legat närmre nämndens mötestider och att förändringen 

har lett till förändrat arbetssätt för rådet. 

Rådets beslut 

Rådet beslutade att lyfta frågan med presidiet när de 

kommer på besök. 

 

14. Justeringsprocedur 

Jan föredrog rutin för justering med snabb och samordnad 

justering. 

Rådets beslut 

Rådet beslutade att godta föreslagen justeringsrutin. 

 

15. Principer för yttranden över remisser mm.  

Förslag: beroende på ärende väljer rådet en av följande 

alternativ: 

a) Vi yttrar oss inte/ har tagit del av ärendet 

b) Vi ger en kortfattad kommentar 

c) Vi upprättar en egen skrivelse 

             Rådets beslut 

             Rådet beslutade att godta förslaget. 
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16. Inbjudan till kommande möten 

Rådet gick igenom lista över kommande möten och 

diskuterade förslag på inbjudna. 

Rådets beslut 

27 mars: Said Kanni samt presidiet 

2 maj: valnämnden 

27 maj: Therese Rosén  

HT -18: Pia Ehnhage 

HT – 18 Fritidswebben 

 

17. Adjungerad till dagens möte Kerstin Engström 

Kerstin redovisar tillgänglighetsenkäten och stadens 

övergripande arbete med till-och frångänglighet.  

Kerstin tittade också på de publika lokalerna i enkäten. 

Förskolorna tillhör inte de publika. Man har fått svar från 

alla publika lokaler. Några förskolor har inte svarat men 

svarsfrekvensen är förhållandevis hög. 

Resultat 

Parkleken i Humlegården är inte fullt tillgänglig. Arbete 

pågår. Ny parklek planeras byggas och kommer att vara fullt 

tillgänglig. Ungdomsmottagningen är inte fullt tillgänglig 

men lokalbyte kan bli aktuellt framöver och då kommer man 

att se över lokalen. 

Gällande lokalers anpassning till hörselhandikapp har inte 

arbetet kommit lika långt men det fortgår.  

Jan Delvert efterfrågar hela enkäten och resultat, samt 

påpekar att även icke publika lokaler visst är av intresse, då 

personer i respektive lokals målgrupp, personal, anhöriga 

eller andra besökande kan vara funktionshindrade. 

Kerstin Engström berättade att enkäten inte är gjord så att 

man kan sammanställa en övergripande statistik och att det 

ser bra ut med undantag för ovanstående och där har arbete 

inletts.  

Kerstin Engström informerade om sitt uppdrag och att det 

resursmässigt inte är möjligt att generellt gå igenom varje 

lokal utan att förvaltningen gör det i samband med behov, 

förändring, flytt eller annan förändring. Övriga publika 

lokaler är anpassade och Sisab och MiCasa arbetar med alla 

sina lokaler i fastigheter som de ansvarar för. Christina 

Pettersson (sekreterare) berättar om tillgänglighetsskattning 

som görs av alla verksamheter som finns på Jämför-service. 
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Kerstin Engström kommer att enligt rådets önskemål skicka 

enkätsvaren till Jan Delvert. 

 

18. Övriga frågor 

a. Nämndens dokument 

Christina Barthlow lyfte frågan om att nämndens handlingar 

kommer att gå över till ett annat system under mars 2018 

och att hon har svårigheter att komma åt systemet.  

Rådet diskuterade centralt förslag om Ipads till rådens 

medlemmar för att minska papperskopiering.  

Åtgärd 

Förvaltningens representanter tar tillbaka frågan och 

undersöker vidare vad som gäller angående det nya systemet 

samt Ipads.  

 

b. Text till protokolljustering avseende punkt 6 i protokollet 

från 2018-01-09. 

”§ 6.2 

Ett Stockholm för alla – Program för tillgänglighet och delaktighet för 

personer med funktionsnedsättning 2018 – 2023” 

På förslag från Elisabeth Aguado föreslår rådet följande tillägg: 

Tillägg under Fokus 3:4: Personer med psykisk funktionsnedsättning 

inom SoL ska erbjudas stödboende eller gruppbostad i Stockholms 

stad. 

Tillägg till förslag till indikatorer; Antal personer med psykisk 

funktionsnedsättning med beslut om stödboende eller gruppbostad. 

Tillägg under Fokus 4:2. Bostäder med särskild service, samt 

stödboenden och gruppbostäder ska ha uppkoppling så att de som bor 

där har internet åtkomst och kan använda digital teknik. Tillägg till 

förslag på indikatorer; Andel stödboende eller gruppbostad där 

möjlighet till internet uppkoppling finns i boendes egna lägenheter 

 

På förslag från Jan Delvert föreslår rådet ett tillägg om att även 

betydelsen av frångänglighet måste uppmärksammas. Elisabeth 

Aguado önskar tillägg om såväl fysisk som kognitiv frångänglighet.  

 

Jan Delvert informerade om ett tanke- och analysunderlag, utarbetat 

av HSO och godkänt av SRF och DHR. Man är där positiv till att det i 

det programmet lyfts upp ett tydligt rättighetsperspektiv samt att 

programmet innehåller en övergripande beskrivning av den 

strukturella diskrimineringen av personer med olika 

funktionsnedsättningar som bland annat handlar om skola, arbete, 

ekonomi, hälsa, genus och risken att utsättas för våld.  



 

 

 

 Protokoll 

Sida 9 (9)  

Error! Use the Home tab to apply Rubrik 1 to 

the text that you want to appear here. 

 

Rådet ställer sig bakom ovanstående analys. Rådets förslag på tillägg 

biläggs. 

 

§ 6.4 ”Riktlinjer för budget- och skuldrådgivningen” 

Elisabeth Aguado har inkommit med förslag till ändringar i text, 

samt föreslår att ordet ”bör” förekommer för ofta och byts ut till 

ordet ”ska”. Rådet ställer sig bakom Elisabeths förslag. Förslag till 

ändringar biläggs förvaltningens tjänsteutlåtande.  

Tillägg:  

Förvaltningen ska ha rutiner för arbetssättet (bör byts mot ska)  

Under rubriken ”Barnfamiljer” Sid 8 ”Barnfamiljer ska inte 

behöva vänta på att få budget- och skuldsanering i mer än vecka”. 

Med hänvisning till FN:S Barnkonvention, barnperspektivet som 

ska beaktas så borde det istället skrivas; Barnfamiljer ska få en tid 

inom en vecka för budget- och skuldsanering.” 


